

Distriktsudvalget – referat

Mødenr.: 53

Dato: onsdag, den 5. oktober 2022

Tid: kl. 17.00

Sted: Severin, Middelfart

Deltagere:

Birgitte Kronborg og Henrik Jørgensen (D1), Ulrik Bolm-Spohr (D2), Bibi Hollenberg og Jeanet Sørensen (D3), Gitte Malene Hansen (D4), Lisbeth K. Tetsche (D5), Helle Juul (D7), Aliice Østergaard, Else Dalum (D10), Inger Overby, Bo Gejl (D11/13), Eva Iversholt og René Lyngø (D12), Christina Volhøj og Mette Winther (D14).

Afbud:

Ole Kofoed-Dam (D6)
Sönke Johanning Iwersen (D8)

Referent:

Jakob B. Ravnsbo (JBR)

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat
2. Orientering fra bestyrelsen
3. Reglement 2023
4. Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til bestyrelse og administration
5. Eventuelt
6. Fastsættelse af dato for næste møde

Birgitte Kronborg påtog sig hvervet som ordstyrer.

Ad 1 – Godkendelse af referat:

Referatet blev godkendt.

Ad 2 – Orientering fra bestyrelsen:

JBR fortalte, at der havde været afholdt første indledende møde i udvalget, der ser på ændring af stævnestrukturen. I første omgang havde mødet drejet sig meget om overordnede drøftelser og lidt indflyvning, men JBR forventede, at de på de kommende møder kunne komme mere ned i materien.

Disciplinærudvalget har afsagt kendelser i de sager, der var indbragt for brud på karantæneregler. Det var tilfredsstillende, at disciplinærudvalget havde fundet, at overtrædelserne kunne sanktioneres. Dansk Ride Forbund satte ikke pris på at skulle indbringe medlemmer for disciplinærudvalget, men havde fundet, at det var nødvendigt for at undgå lignende overtrædelser ved et fremtidigt udbrud.

Derudover blev italesat 2 nye afgørelser fra disciplinærudvalget, hvor der var klaget over deltageres adfærd overfor rideforbundets officials. Sanktionerne var så milde, at de næppe ville hindre gentagelser, hvorfor bestyrelsen har pålagt administrationen at udarbejde regler til bedre sikring af officials, herunder mulighed for at bortvise ekipager fra stævner, og også overveje mulighed for, at lade bortvisningerne blive fulgt op af kortere karantæner.

Længere karantæner skal fortsat pålægges af de dømmende udvalg.

Ad 3 - Reglement 2023:

Anne Silfwander, Kirstine Bjerre og Sussie Juhl var mødt op for at gennemgå en række ændringer til reglementet og også drøfte nogle forhold, som relaterede sig til distrikterne, og særligt distriktsmesterskaber.

Et af spørgsmålene var, hvor mange der skal til for at gennemføre distriktsmesterskaberne i pony. Forsamlingen var enige om, at man helst ville gennemføre mesterskaberne, og at det derfor ville være tilstrækkeligt, at der var 3 forskellige ryttere til start og ikke 3 forskellige ryttere til start i hver ponykategori.

Det blev diskuteret, hvordan præmieoverrækkelser skal håndteres. Holdningen var, at det ikke skulle beskrives uddybende i reglementet. Der var opbakning til, at det selvfølgelig skal ske sikkerhedsmæssigt forsvarligt.

Det blev drøftet om man eventuelt skulle beskrive nogle muligheder for præmieoverrækkelse, som arrangørerne kunne hente inspiration fra. Det er ret vigtigt at hindre, at der sker uheld, både med deltagere og med officials i forbindelse med præmieoverrækkelser.

Dernæst blev det drøftet, om reglementet skulle fortsættes som nyligt besluttet, hvor man kan ride distriktsmesterskaber overalt i landet, eller om man skulle blive i samme distrikt og ride både hold og individuelt. Holdningen var, at man skal kunne ride overalt, men at man skal melde sig ind i en klub i det afholdende distrikt for at deltage i de udgifter, distrikterne afholder til mesterskaberne.

Der blev forespurgt til holdningen til at køre flere sværhedsgrader sammen i dressur procentklasser og holdningen var, at der skulle højst være 2 sværhedsgrader i samme klasse.

Der er lagt op til klasser, hvor man må deltage bidløst i sværhedsgrad 0 og 1. Det var forsamlingen positiv overfor.

I relation til distriktsmesterskaberne var der ønske om, at man kunne holde mesterskab, hvis der var 2 ryttere til start. Det burde der ikke være noget til hinder for.

Til distriktsmesterskaberne i spring, står der i reglementet, at der skal bruges vandgrav. Der var enighed om at slette dette krav.

Det blev diskuteret, hvor sent efteranmeldelse kan foretages til mesterskaberne. Indtil videre har det været mandag, der var sidste tilmelding af hensyn til TD'eres mulighed for at tjekke, om rytterne er startberettigede. Der var enighed om at fastholde formuleringen om, at distrikterne kan fravige det, men der var omvendt også opbakning til, at det var en nødvendig regel.

Det blev igen pointeret, at det var vigtigt, at der var sørget for, at tilmeldingerne gik via Go! Og ikke på alle mulige andre måder. I nogle distrikter bliver det oplevet som vanskeligt at få rytterne til at overholde reglen, men der

er ikke andet at gøre end at være konsekvente og fastholde, at det er den måde tilmeldingerne skal ske på.

Der blev spurgt, om der var enighed om, at distriktsmesterskaberne skulle afholdes uden krav til kvalifikationer og lignende, og det blev i den forbindelse beklaget, at distrikt 8, som sidste år havde haft kvalifikationskrav, ikke var til stede. Forsamlingen bekræftede, at det var sådan, det var aftalt og, at et distriktsmesterskab, der ikke overholdt disse krav ville blive anset for uofficielt mesterskab, hvor rytterne ville kunne ride dette og et officielt mesterskab i et andet distrikt.

Ad 4 – Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til bestyrelsen og administration

Distrikt 14 oplyste, at de havde problemer med gårdstævner, der afholdes udenom DRF. Der blev ikke ytret om tilsvarende problemer i resten af landet, men det er meget vanskeligt at gøre noget ved.

Rideforbundets officials må selvfølgelig ikke medvirke, og de må ikke bruge rideforbundets programmer, men stævnerne er ikke underlagt DRF's reglement, og det er alene hestens værn eller lignende, der kan påse, at konkurrencerne foregår på et forsvarligt grundlag.

Dernæst blev der spurgt til dispensation, der var givet til en 10-årig rytter, der fik dispensation til at ride children et halvt år før tid. JBR kunne bekræfte, at dispensation var givet af DRF ved formandskabet, det vil sige formand og næstformand, og at bevæggrundene var, at rytteren var usædvanligt rutineret for sin alder, og det ikke var rideforbundets opgave at hindre rytternes udvikling, men derimod at understøtte dem, når det vurderedes forsvarligt.

Ad 5 - Eventuelt:

Der blev bedt om, at afstemningsreglerne blev tydeliggjort forud for repræsentantskabsmødet, gerne i god tid, så man kunne nå at indrette sig på det. Der havde været forvirring sidste år. Uden at forsamlingen helt kunne huske, hvad der var gået galt, var der nogle klubber, der ikke havde fået lov til at stemme, selvom de var meldt til og mødt op. Anmodningen bliver viderebragt til administrationen.

Det blev efterlyst, om rideforbundet kunne gøre noget i forhold til energikrisen og lave noget lobbyistarbejde på vegne rideklubberne, fx med støtte til lys, foder eller strøelse.

JBR lovede at tage det med retur, men foreslog, at man også tager det op med Morten Rodtwitt på det faste orienteringsmøde mellem DISU's medlemmer og DRF.

Det blev påpeget, at trods mange medlemmer, kender vi i et eller andet omfang alle sammen hinanden, og derfor bad man DRF om at veje sine ord på en guldvægt, når der bliver meldt ud om fratrædelser og opsigelser.

Der blev forespurgt til, hvorfor administrationen ikke deltager i DISU møderne, og det blev drøftet. Der var fortsat overvejende opbakning til den gamle beslutning om, at administrationen kun skal deltage i det omfang, administrationen til specifikke møder blev bedt om det. Beslutningen kan altid genbesøges.

Der blev efterlyst, om der var behov for efteruddannelse i bestyrelsesarbejde, særligt med henblik på bestyrelser, hvor man kom ind under regler for landbrug eller lignende kompliceret lovgivning. Det blev fremhævet, at Lejre Kommune var rigtig god til at tage hånd om klubberne og sørge for, at de er klædt ordentligt på i de forskellige spørgsmål og det blev i den forbindelse også fremhævet at Viborg Kommune gør det rigtig godt for klubberne i kommunen og vejleder og klæder bestyrelserne godt på.

Det blev også betonet at rideforbundets konsulenter gjorde et stort arbejde, og at bestyrelserne skulle kunne trække på dem i relation til en lang række emner og spørgsmål, ikke mindst i relation til klubdrift.

Det blev efterlyst, om der var nogle af distrikterne, der havde en velfungerende rangliste, hvor resultaterne kunne trækkes direkte ud, uden manuel bearbejdning.

Ad 6 - Fastsættelse af dato for næste møde:

Det aftaltes, at næste møde med overnatning holdes den 21. til 22. januar 2023. Distrikt 5 arrangerer og kommer tilbage med lidt yderligere oplysninger.